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ZAPISNIK  

sa 99. sjednice Odbora za  zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne 

Gore, odrţane 16. jula 2015. godine 

 

     Sjednica je počela u 9 sati i 30 minuta. 
 
     Odborom je, na sjednici, predsjedavao poslanik Zoran Jelić, predsjednik Odbora.  
 
     Sjednici Odbora su prisustvovali poslanici, članovi Odbora: dr Halil Duković, Maida 
Bešlić, Janko Vučinić, Andrija Popović, SrĎan Perić i dr Jasmin Sutović. 
 
     Sjednici Odbora nijesu prisustvovali poslanici, članovi Odbora: dr Radosav Nišavić, 

prim. dr Izet Bralić, dr Radovan Asanović i dr Novica Stanić.  

      Pored članova Odbora, sjednici je prisustvovala pomoćnica ministra zdravlja Gorica 

Savović i poslanici SrĎan Milić i Aleksandar Damjanović. 

      Rad sjednice pratili su akreditovani novinari. 
 
     Predsjednik Odbora, poslanik Zoran Jelić predložio je da se dnevni red sjednice, u 
okviru druge tačke dnevnog reda, proširi sa tri amandmana na ovaj Predlog zakona, 
koje je, kao predlagač zakona, podnio poslanik Janko Vučinić. Predlog predsjednika 
Odbora, članovi Odbora su jednoglasno prihvatili. 
 
     Predsjednik Odbora Zoran Jelić, takoĎe, predložio je da se dnevni red sjednice 
proširi sa još jednom tačkom (kao četvrtom) i da se, u okviru četvrte tačke dnevnog 
reda, razmotre dva amandmana na Predlog zakona o dopunama Zakona o socijalnoj i 
dječjoj zaštiti koje je, kao predlagač zakona, podnio poslanik Aleksandar Damjanović. 
Predlog predsjednika Odbora, članovi Odbora su jednoglasno usvojili.  
       
       TakoĎe, neposredno pred sjednicu, Odboru je dostavljen zahtjev za organizovanjem  
kontrolnog saslušanja povodom tragičnog dogaĎaja u fabrici oružja ,,Tara” koji su 
podnijeli članovi Odbora, poslanici  Janko Vučinić, SrĎan Perić, dr Novica Stanić, dr 
Radosav Nišavić i Andrija Popović. Članovi Odbora su prihvatili da se dnevni red 
sjednice proširi i da se, u okviru pete tačke dnevnog reda, razmotri zahtjev za 
organizovanjem kontrolnog saslušanja povodom tragičnog dogaĎaja u fabrici oružja 
,,Tara” u Mojkovcu. 
 
       Dakle, za sjednicu je predložen i jednoglasno usvojen sljedeći 
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DNEVNI RED: 
 

1. PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O 
OGRANIĈAVANJU UPOTREBE DUVANSKIH PROIZVODA; 
 

2. PREDLOG ZAKONA O IZMJENI ZAKONA O PENZIJSKOM I INVALIDSKOM 
OSIGURANJU, KOJI JE PODNIO POSLANIK JANKO VUĈINIĆ I TRI 
AMANDMANA, KOJE JE PODNIO POSLANIK JANKO VUĈINIĆ; 
 

3. PREDLOG ZAKONA O IZMJENI ZAKONA O PENZIJSKOM I INVALIDSKOM 
OSIGURANJU, KOJI JE PODNIO POSLANIK SRĐAN MILIĆ;  
 

4. AMANDMANI ( 2),  KOJE JE NA PREDLOG ZAKONA O DOPUNAMA 
ZAKONA O SOCIJALNOJ I DJEĈJOJ ZAŠTITI KOJI JE PODNIO 
PREDLAGAĈ ZAKONA, POSLANIK ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ; 
 

5. ZAHTJEV ZA ORGANIZOVANJE KONTROLNOG SASLUŠANJA, POVODOM 
TRAGIĈNOG DOGAĐAJA U FABRICI ORUŢJA  „TARA“  U MOJKOVCU. 
 

 
 
Prva taĉka dnevnog rada 
Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o ograniĉavanju upotrebe 
duvanskoh proizvoda 
    
    Predstavnica predlagača zakona, Gorica Savović (pomoćnica ministra zdravlja), 
naglasila je da su u predloženom zakonu izmjene male ali da predstavljaju značajan 
korak od kojih se, kako je naglasila, očekuje smanjenje duvanskog dima. Istakla je, da 
je, u velikom stepenu usaglašen sa direktivama Evropske Unije. U Predlogu zakona 
stavljen je naglasak na sekundrani duvanski dim, kao stepen većeg ograničavanja 
upotrebe duvana. Zakoni su, naglasila je potpuno usaglašeni, kako je kazala, sa 
pravnim miljeom Evropske Unije. 
 
    Poslanik SrĎan Perić naglasio je da  imaju namjeru da podrže ovaj zakon ali je tražio 
pojašnjenje pojedinih stavova i definicija, tačnije objašnjenje članova 4 i 5 predloženog 
zakona kao i pojašnjenje pojmova „javni i radni prostor“. 
 
    Poslanik Andrija Popović naglasio je da će Liberalna partija podržati ovaj Predlog 
zakona. Imao je dilemu u vezi pojma duvan za oralnu upotrebu te tražio njegovo 
precizno definisanje. TakoĎe smatra da se treba intervenisati na članove 4 i 8 ovog 
Predloga zakona. 
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      Pomoćnica ministra zdravlja naglasila je da Evropska komisija insistira  da se 
definicije prenose doslovno. Dakle, insistira se na doslovnoj primjeni definicija i njihovoj 
potpunoj usaglašenosti sa Evropskom zakonodavstvom. Dodala je da je svaka riječ 
rezultat praktičnog i naučnog iskustva. TakoĎe, naglasila je da je duvan za oralnu 
upotrebu specifičan duvanski proizvod koji nije cigrata i koji nije namijenjen pušenju već 
za oralno korišćenje. 
     
      Predsjednik Odbora, poslanik Zoran Jelić naglasio je da je Evropa veoma precizna 
kada je o ovoj temi riječ. 
 
      Sekretarka Odbora, Snežana KaluĎerović, na sjednici je imala sugestije na Predlog 
zakona. Pomoćnica ministra zdravlja je prihvatila ove sugestije, koje su pretočene u tri 
amandmana Odbora: 
 
AMANDMAN 1 
 
U članu 1 Predloga zakona, kojim se mijenja član 1 važećeg zakona, poslije 
riječi:,,ograničavanje upotrebe duvanskih proizvoda”briše se zarez i dodaje riječ,,i” a 
riječi ,, kao i”zamjenjuju se riječima:,,a naročito”. 
 
AMANDMAN 2 
 
U članu 2 stav 2, kojim se mijenja tačka 4b važećeg zakona, u tački 4b poslije 
riječi,,udiše” riječ ili zamjenjuje se riječju,,i”. 
 
AMANDMAN 3 
 
U članu 4, kojim se mijenja član 19 važećeg zakona, u članu 19 stav 1 tačka 1 alineja 5 
poslije riječi ,, trećem” dodaju se riječi ,,licu”. 
 
      Odbor je jednoglasno podržao Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 
ograničavanju upotrebe duvanskih proizvoda i predložio Skupštini Crne Gore da ga 
usvoji. Za izvjetioca Odbora, na sjednici Skupštine, odreĎen je poslanik SrĎan Perić, 
član Odbora. 
 
 
Druga taĉka dnevnog reda 
Predlog zakona o izmjeni Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju koji je 
podnio poslanik Janko Vuĉinić 
 
    Predlagač zakona, poslanik Janko Vučinić je naglasio da je razlog podnošenja ovog 
Predloga zakona da se prestane sa zamrzavanjem penzija, odnosno da se penzije 
usklade sa troškovima života. Istakao je da treba vratiti penzionerima ono što im je 
oduzeto. Naglasio je, da na najnemoćnijima ne treba vršiti uštede.    
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     Poslanik Janko Vučinić je obrazložio i amandmane (3) koje je podnio na ovaj Predlog 
zakona a  koji su, shodno članu 150 stav 3 Poslovnika Skupštine Crne Gore, postali 
sastavni dio ovog Predloga zakona. 
 
     Predsjednik Odbora, poslanik Zoran Jelić je kazao je da o ovom Predlogu zakona 
postoje dva mišljenja, mišljenje Odbora za ekonomiju i mišljenje Vlade. Istakao je, da je 
mišljenje Vlade je negativno i navedeno je da ne bi trebalo prihvatiti ovaj Predlog 
zakona.  
 
       U mišljenju Odbora za ekonomiju ističe se, da je Odbor konstatovao da su, sa 
aspekta uticaja predloženih rješenja na budžet države, shodno Predlogu zakona i 
obrazloženja, potrebna dodatna budžetska sredstva za 2015. godinu. TakoĎe, naveo je 
da je Odbor za ekonomiju, finansije i budžet konstatovao da je za primjenu predloženih 
rješenja data procjena potrebnih dodatnih sredstava u iznosu od 13 mil.eura koja bi se, 
po navedenom osnovu, isplatila u 2015.godini.  
  
     Poslanik Andrija Popović je naglasio da bi primjena od 1. jula 2015. veoma ugrozila 
budžet i da će, iz tog razloga, Liberalna partija ostati uzdržana prema Predlogu zakona o 
izmjeni zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju, koji je podnio poslanik Janko 
Vučinić.  
    
    Na osnovu rezultata glasanja o ovom Predlogu zakona, čiji sastavni dio čine i tri 
amandmana poslanika Janka Vučinića, (dva glasa  “za”  i  pet glasova  “uzdržan”), 
Odbor nije podržao Predlog zakona o izmjeni Zakona o penzijskom i invalidskom 
osiguranju, koji je podnio poslanik Janko Vučinić pa predlaže Skupštini da ne usvoji ovaj 
Predlog zakona. Za izvjestioca Odbora, na sjednici Skupštine, odreĎen je poslanik Halil 
Duković, član Odbora. 
 
 
Treća taĉka dnevnog reda 
Predlog zakona o izmjeni Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju, koji je 
podnio poslanik SrĊan Milić 
  
     Predlagač zakona, poslanik SrĎan Milić naglasio je da je razlika izmeĎu ovog i 
Predloga zakona o izmjeni Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju koji je 
podnosio poslanik Janko Vučinić u tome što je ovim Predlogom zakona produžen rok da 
osiguranici kojima je radni odnos prestao zbog uvoĎenja stečaja, mogu ostvariti pravo 
na starosnu penziju pod uslovima koji su povoljniji od opštih uslova, koji su propisani za 
ostale kategorije stanovnika. Istakao je da se, u ovom Predlogu zakona, pozvao na 
mišljenje nadležnih državnih organa. Naglasio je da Fond PIO nema procjenu koliko bi, 
po ovom Predlogu zakona, ljudi moglo da ode u penziju jer nije uraĎena precizna 
analiza. 
 
      Predsjednik Odbora, poslanik Zoran Jelić, naglasio je da je Odbor za ekonomiju, 
finansije i budžet razmotrio ovaj Predlog zakona. Odbor za ekonomuju, finanasije i 
budžet, je ovaj Predlog zakona razmotrio kao zainteresovani te konstatovao, izmeĎu 
ostalog i u mišljenju naveo da se, sa aspekta uticaja predloženog rješenja na budžet 
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države, shodno predlogu zakona i obrazloženju, stvaraju finansijske obaveze, koje 
nijesu precizno indetifikovane zbog nepostojanja informacija, navodeći da je potrebno 
kvantifikovati iznos potrebnih sredstava do sjednice matičnog Odbora.  
 
      Poslanik SrĎan Milić predložio je održavanje zajedničke sjednice sa Odborom za 
ekonomiju, finansije i budžet  koja bi se odnosila na temu uplate poreza i doprinosa 
fondu Penzijskog i invalidskog osiguranja. 
     
    Predsjednik Odbora, poslanik Zoran Jelić kazao je da su najveće rezerve na tržištu 
rada. Složio se da bi trebalo održati zajedničku sjednicu sa Odborom za ekonomuiju, 
finansije i budžet. Iznio je podatak da jedanaest hiljada ljudi radi u zoni sive ekonomije. 
 
     Poslanik Janko Vučinić, kazao je da ovaj Zakon nije postigao cilj zog kojeg je donijet. 
Više je puta apelovao da se vrši opstrukcija zakona ističući da se Zakon ne primjenjuje 
onako kako treba. Primjenjuje se selektivno, neko odlučuje, kako je kazao, u 
Ministarstvu rada i socijalnog staranja i Fondu PIO, ko može a ko ne može u otići u 
penzjiju. Složio se da se sa predlogom da se prolongira primjena zakona i najavio 
amandmane na ovaj Predlog zakona. 
 
     Sekretarka Odbora Snežana KaluĎerović, na sjednici Odbora, imala je korekciju 
tehničke prirode u članu 1 i članu 2 ovog Predloga zakona a što je pretočeno u 
amandman Odbora i pravno tehničku korekciju. 
 
AMANDMAN 
U članu 1 Predloga zakona poslije broja ,,14/10” dodaje se broj ,,78/10”, 
brojevi:,,36/13”i,,16/14”brišu se a poslije broja ,,60/14”zarez se zamjenjuje riječju,,i”. 
 
Tehniĉka ispravka: 
U ČLANU 2 Predloga zakona riječ,, omog” zamjenjuju se riječju,, osmog”. 
  
   Predlgač zakona, poslanik SrĎan Milić prihvatio je amandman i predloženu pravno 
tehničku korekcije. 
 
    Predlog zakona o izmjeni Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju, koji je 
podnio poslanik SrĎan Milić, nije dobio potrebnu većinu glasova ( tri glasa ,,za” i  četiri 
glasa ,,uzdržan”) pa je Odbor predložio Skupštini Crne Gore da ga ne usvoji. Za 
izvjetioca Odbora, na sjednici Skupštine, odreĎen je poslanik Janko Vučinić, član 
Odbora. 
 
 
 
Ĉetvrta taĉka dnevnog reda 
Amandmani ( 2)  koje je na Predlog zakona o dopunama Zakona o socijalnoj i 
djeĉjoj zaštiti koji je podnio predlagaĉ zakona, poslanik Aleksandar Damjanović. 
 
      Podnosilac amandmana  poslanik Aleksandra Damjanović  naglasio je da je pored 
predloženih amandmana u skupštinsku proceduru, neposredno pred sjednicu Odbora, 



6 
 

predao  još jedan amandman (amandman 3), koji je zaveden u Pisarnici Skupštine Crne 
Gore, ističući da nema potrebe da se, zbog njega, posebno Odbor sastaje pa je 
predložio da se i amandman 3 razmotri, na ovoj sjednici Odbora.  
 
      Odbor je prihvatio predlog poslanika Damjanovića i odlučio da se amandman 3 
razmotri na ovoj sjednici. 
 
      Dakle, podnosilac amandmana, poslanik Aleksandar Damjanović obrazložio je tri 
amandmana koje je, kao predlagač zakona, podnio na Predlog zakona o dopunama 
Zakona o socijalnoj i dječjoj zaštiti. Ova tri amandmana, koje je, kao predlagač zakona, 
podnio poslanik Aleksandar Damjanović, shodno članu 150 stav 3 Poslovnika Skupštine 
Crne Gore, postali su sastavni dio ovog Predloga zakona. 
 
 
 
Peta taĉka dnevnog reda 
Zahtjev za organizovanje kontrolnog saslušanja, povodom tragiĉnog dogaĊaja u 
fabrici oruţja  „Tara“  u Mojkovcu 
 
      U okviru pete tačke dnevnog reda razmotren je zahtjev za organizovanjem 
kontrolnog saslušanja u vezi tragičnog dogaĎaja u fabrici oružja ,,Tara” u Mojkovcu, koji 
su podnijeli poslanici Janko Vučinić, SrĎan Perić, dr Novica Stanić, dr Radosav Nišavić i 
Andrija Popović. Na sjednici je postignut dogovor da se kontrolno saslušanje održi 22. 
jula 2015. godine i da se na sjednici  pozovu predstavnici nadležnih državnih organa.  
 
 
 

Sjednica je završena u 11 sati. 
 
 

 

 

     Sekretarka Odbora                                                          Predsjednik  Odbora                                       
    Snežana KaluĎerović                                                                Zoran Jelić      
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